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Ansøgning om midler fra statens grønne puljeordning 

Økonomiudvalget har på møde den 23. oktober 2024 ved behandlingen af sag om 
konkurrenceudsættelse af standardfærge for Omøfærgen efterspurgt et notat, der kort 
oplyser om status for ansøgning om midler fra statens grønne puljeordning til omstilling af 
færger. 

Slagelse Kommune har endnu ikke ansøgt statens grønne puljeordning i relation til projekt 
standardfærge for Omøfærgen. Puljen har ikke mange tilbageværende midler. Næste 
mulighed for at søge ekstra midler til projektet vil være i 2028, hvor der frigives 100 mio. 
kr. Hvornår der åbnes for ansøgninger til puljen og med hvilke frister kendes endnu ikke. 

Det er administrationens vurdering, at en ansøgning til puljen bør koordineres med 
Færgesekretariatet og de øvrige kommuner, der lige som Slagelse Kommune er gået videre 
med projektet.  

Samtidig er der også i regí af KL en opmærksomhed på behovet for at få tilført flere midler 
til den del af den grønne omstilling. Derfor vil Færgesekretariatet sammen med KL - på 
vegne af Slagelse og de øvrige færgekommuner - presse på for at få tilført yderligere 
midler. 

Dertil vil der naturligvis blive fulgt med i, om der via eventuelle returmidler fra puljen kan 
komme en åbning for en ny ansøgningsrunde til den eksisterende pulje. 

 

Flemming Kortsen 
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